

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Brussels, November 1980

REVIEW OF THE COMMON ORGANIZATION OF THE MARKET IN FISHERY PRODUCTS (1)

The Commission has approved formal proposals for a review of the common organization of the market in fishery products, which was first set up in 1970. With these proposals, the Commission is following up the guidelines which it submitted to the Council in its communication of 25 September 1980. The main changes concern producers' organizations, the price and intervention system and arrangements for trade with non-member countries.

The Commission feels that, given the nature of the fisheries sector, the aims and instruments of the market organization are still largely valid. However, a review is necessary to take account of the changes which have occurred in the sector since 1970: a significant increase in the percentage of total production accounted for by processed and frozen products, which have to compete directly with growing imports, 50% of which qualify for reduced import tariffs; the general introduction of 200-mile fishing zones, which has fundamentally altered the supply situation; and a steady increase in production costs (particularly fuel).

The main points of the proposal are as follows:

1. Producers' organizations: increase in the aid for setting up producers' organizations and strengthening of the production and marketing rules which can be imposed on fishermen who are not members to prevent them from impeding the organizations' efforts to regularize markets.
2. Price and intervention system: guide prices to be fixed on the basis of several criteria (market prices recorded, production and demand forecasts, producers' incomes, consumer prices) and no longer on a purely mathematical basis; adjustment to the list of products for which a guide price is fixed or for which a private storage premium may be granted; producers' organizations to be authorized to apply a withdrawal price which is within a 10% bracket in relation to the Community withdrawal price; producers to be encouraged to adjust supply to actual demand by means of a degressive system of financial compensation in the event of large withdrawals; possibility of granting a processing or storage premium for certain quantities of fish which have had to be withdrawn from the market.
3. Import arrangements: reference prices to be extended to certain other species and forms of presentation (fresh and frozen) imports of which have had an increased impact on Community market prices; protective measures to be applied progressively according to the risks of disturbance of the Community market; reference prices to be adjusted to prevent imports from affecting attempts made at guide price level to regularize market prices; imports of prepared and preserved sardines, tunny and anchovies to be liberalized in the framework of a monitoring system.

(1) COM(80)724.

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, novembre 1980

REVISION DE L'ORGANISATION COMMUNE DE LA PECHE (1)

La Commission a approuvé ses propositions formelles visant une révision de l'organisation commune des marchés de la pêche qui date de 1970. Ces propositions suivent les orientations que la Commission avait soumises au Conseil dans sa communication du 25.9.1980. Les modifications proposées concernent notamment les organisations de producteurs, le régime des prix et des interventions et le régime d'échange avec les pays tiers.

La Commission estime que, vu les caractéristiques du secteur de la pêche, les objectifs et les instruments de l'organisation des marchés restent largement valables. Une révision s'impose cependant pour tenir compte des modifications intervenues dans ce secteur depuis 1970 : augmentation considérable de la part des produits transformés ou congelés dans la production totale qui sont concurrencés directement par des importations croissantes, dont 50 % bénéficient de tarifs réduits à l'importation; l'instauration généralisée des zones de pêche de 200 milles ce qui a changé fondamentalement la situation d'approvisionnement; l'augmentation constante des coûts de production (notamment : carburant).

Les principaux éléments de la proposition sont :

1. Organisation des producteurs : augmentation des aides à la constitution des organisations de producteurs et renforcement de la discipline qui peut être imposée, en matière de production et de commercialisation, aux pêcheurs non adhérents, pour éviter que ceux-ci ne perturbent les efforts de régularisation des marchés entrepris par ces organisations.

2. Régime des prix et des interventions : fixation des prix d'orientation sur la base de plusieurs critères (prix de marché constatés, prévisions de production et de la demande, revenus des producteurs, prix à la consommation) et non plus seulement sur une base mathématique; adaptation de la liste des produits pour lesquels un prix d'orientation est fixé ou pour lesquels une prime de stockage peut être octroyée; autorisation pour les organisations de producteurs d'appliquer un prix de retrait dans une fourchette de 10 % du prix de retrait communautaire; encourager les producteurs à adapter leur offre à la demande réelle par un système dégressif de compensations financières en cas de retraits élevés; possibilité d'octroi d'une prime de transformation ou de stockage pour certaines quantités de poissons qui ont dû être retirées du marché.

3. Regime d'importations : extension des prix de reference a certaines autres especes et presentations (frais et congele) dont les importations ont eu une incidence accrue sur la formation des prix sur le marche communautaire; application de mesures de protection de facon progressive en fonction des risques de perturbation du marche communautaire; adaptation des prix de reference pour eviter que des importations puissent affecter les efforts de regularisation des prix du marche au niveau des prix d'orientation; liberalisation, dans le cadre d'un systeme de surveillance, des importations de preparation et conserve de sardines, de thon et d'anchois.